
 

 

                                       Protokół nr 11 

                             z   posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

                             Rady Gminy Krzemieniewo  

                             w dniu  25 września  2015      

   

    Dnia 25 września  2015 o godzinie  15.00 otwarto posiedzenie Komisji Rewizyjnej . 

    Przewodniczący komisji powitał zebranych i  zaproponował następujący porządek obrad. 

    1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

    2. kontrola funkcjonowania i wydawania gazety gminnej  

    3. informacja o dokonanych przez Wójta Gminy zmianach w budżecie gminy 

    4. omówienie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję Rady Gminy 

    5. Wolne głosy i wnioski  

    Lista obecności na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

    Wnioski z posiedzenia stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

    

 

Ad. pkt.1 Przewodniczący Komisji powitał zebranych i stwierdził obecność na posiedzeniu  

wszystkich radnych oraz gościa w osobie p. Haliny Siecińskiej- redaktora gazety ‘Życie 

Gminy Krzemieniewo .”  Po uzyskaniu informacji, ze wszyscy  zapoznali się z protokołem            

z poprzedniego posiedzenia  przystąpiono do zatwierdzenia protokołu. Wszyscy zebrani 

głosowali za przyjęciem protokołu.    

 

Ad. Pkt.2   
Przewodniczący Komisji udzielił głosu Dyrektorowi Gminnego Centrum Kultury  prosząc o 

przedstawienie informacji o wydawanej gazecie ‘ Życie Gminy Krzemieniewo „. 

Dyrektor GCK poprosiła  Przewodniczącego aby wyraził zgodę na  przedstawienie informacji 

w tej sprawie przez  gościa w osobie p. Siecińskiej, która od początku funkcjonowania gazety  

pełni funkcję redaktora naczelnego.  

 

Radnym wyjaśniono, że gazeta powstała we wrześniu 2004 roku ,   w celu realizacji ustawy           

o dostępnie mieszkańców do informacji publicznej. Działalność gazety oparta jest o przepisy 

prawa prasowego. Decyzję w sprawie powstania  gazety podjął Wójt Gminy. Decyzja ta nie 

została wyrażona w formie pisemnej.  W celu rejestracji gazety złożono wniosek do Sądu w 

Poznaniu . Przed wydaniem pierwszego numeru gazety nadany został numer ISSN . Wobec 

tego dopełniono wszystkich formalności związanych z rozpoczęciem wydawania gazety.  

 

Przewodniczący Komisji dopytywał w jakiej formie została podjęta decyzja o wydawaniu 

gazety?  Według Przewodniczącego decyzja ta powinna zostać podjęta w drodze uchwały 

Rady Gminy.  

Z wyjaśnień uzyskanych od redaktora p. Haliny Siecińskiej i Dyrektora GCK wynikało, że 

takiej uchwały Rada Gminy nie podejmowała. Niemniej jednak brak tego dokumentu nie 

stanowił przeszkody w zarejestrowaniu gazety w sądzie i nadaniu numeru ISSN .  

 

W dalszej kolejności omówiono zasady zatrudniania redaktor naczelnej gazety i 

przedstawiono radnym informację na temat wypłacanego z budżetu GCK wynagrodzenia. Do 

wglądu komisji przedstawiono oryginały podpisanych w tej sprawie umów o dzieło.  

Pytano również o  inne koszty związane z wydawaniem gazety tj. o koszty składu gazety, 

wydruku itp. Wszystkie ponoszone  wydatki szczegółowo przeanalizowano. Kontroli 



dokumentów dokonali radni Michał Michalski i Krystian Dutkiewicz. Skontrolowano 

dokumenty za miesiące październik i listopad 2014 oraz za maj 2015.  

 

Przewodniczący Komisji dopytywał o rolę jaką w wydaniu gazety pełni firma Halpress.           

Z wyjaśnień wynikało, że firma ta odpowiedzialna jest za skład gazety, ponieważ posiada 

odpowiednią licencję na oprogramowanie umożliwiającą tego typu zadania. Umowa  w tej 

sprawie podpisywana jest oddzielnie na każdy rok budżetowy. 

Radni pytali o zasady odpłatności za publikację ogłoszeń, o zasady dystrybucji gazety do 

mieszkańców i odpłatność za te czynności i  o nakład w którym wychodzi gazeta.  

Radny Michał Michalski dopytywał co dzieje się z egzemplarzami gazety, których nie uda się 

sprzedać? 

Dyrektor GCK wyjaśniała że prowadzi się statystki dotyczące nie sprzedanych egzemplarzy. 

Średnio w miesiącu pozostaje ok. 50 sztuk nie sprzedanych gazet. Gazety te pozostają w 

GCK, ponieważ zdarzają się sytuacje że mieszkańcy zwracają się  o sprzedaż gazety wydanej 

w poprzednich miesiącach. Dodatkowo  wysyła się darmowe egzemplarze dla bibliotek w 

kraju i dodatkowo do Archiwum Państwowego w Lesznie.  

 

Przewodniczący pytał w jakim terminie powinny być dostarczone materiały aby mogły 

ukazać się w danym miesiącu w gazetce ?  

Redaktor Siecińska  wyjaśniła, że materiały muszą napłynąć do redakcji najpóźniej do 15 dnia 

danego miesiąca.  

 

Radny Mirosław Krysztofiak pytał , czy zdarzają się sytuację , że odrzuca są  ofertę wydania 

ogłoszenia ?  

Dyrektor GCK wyjaśniła, że takie sytuacje nie miały do tej pory miejsca, ponieważ 

umieszczenie ogłoszenia jest odpłatne a wiadomo, że jednym z celów jest pozyskiwanie 

dochodów  z tego tytułu. Niemniej jednak treść ogłoszenia  musi odpowiadać przepisom 

prawa prasowego.  

Przewodniczący Komisji sugerował ostrożność w zakresie publikacji ogłoszeń komercyjnych  

gdyż nie to było celem powstania gazety. Na powyższym wyczerpano temat związany z 

wydawaniem gazety.  

 

Korzystając z obecności Dyrektora GCK,  Przewodniczący Komisji  pytał ,który miesiąc 

byłby najdogodniejszy do skontrolowania działalności Gminnego Centrum Kultury ?  

Dyrektor GCK wyjaśniał, że najlepiej skontrolować finanse GCK po zamknięciu roku 

budżetowego . Sprawozdania za rok poprzedni zamyka się do 31 marca roku następnego.  

 

 

 

 

 

Ad. Pkt.3  

 Skarbnik gminy przedstawiła informację , że w okresie od poprzedniego posiedzenia Komisji 

Wójt Gminy dokonał  dwukrotnie  zmian w budżecie wydając w tej sprawie nizej 

wymienione zarządzenia: 

 

 

  

 

 



 

 

 

 

 

W dniu 03 września 2015 Wójt Gminy wydał zarządzenie nr 27 /2015 w którym zwiększył 

planowane dochody i wydatki budżetu o kwotę 25.935,78 zł,                    jak  niżej   

Rozdz.  Zwiększenie 

dochodów  

Zwiększenie 

wydatków  

Przeznaczenie 

wydatków  

85295 9.700 zł  9.700 zł  Na realizację 

programu 

dożywiania  

75814 16.235,78  10.000 zł  

 

 

 

 

 

 6.235,78 zł  

Na koszty energii 

na stacji 

uzdatniania wody 

w Mierzejewie  

 

 

 na koszty energii –

przepompownie  

ścieków  

Razem zmiany  25.935,78  25.935,78   

 

 

 W dniu 23 września 2015  Wójt gminy wydał zarządzenie nr 31/2015 w którym zwiększył 

planowane dochody i wydatki budżetu gminy o kwotę 11.831 zł jak w tabeli  

Rozdz.  Zwiększenie 

dochodów  

Zwiększenie 

wydatków  

Przeznaczenie 

wydatków  

75108  8.831 zł   8.831  zł  Na wydatki 

rzeczowe związane 

z wyborami do 

sejmu i senatu   

85213    3.000 zł     3.000 zł  

 

 

 

 

 

  

Na składki  

ubezpieczenia 

zdrowotnego od 

świadczeń 

płaconych przez 

GOPS  

  

Razem zmiany   11.831 zł   11.831 zł  

 

 

 

Ad. Pkt. 4  

Skarbnik gminy wyjaśniła ,że przygotowane są projekty uchwał w sprawie stawek podatku od 

nieruchomości i podatku od środków transportowych na rok 2016.  Z uwagi na to, że Wójt 

Gminy zamierza w pierwszej kolejności skonsultować przygotowane propozycje z 

przewodniczącymi poszczególnych Komisji , do czasu tego spotkania  nie zostaną one 

przedstawione radnym . Spotkanie planowane jest w pierwszych dniach października br.  



 

 

 

Ad. Pkt. 5  

W ramach wolnych głosów i wniosków omówiono następujące sprawy.  

1) Skontrolowano umowę na wynajem sali wiejskiej w Pawłowicach nr 114/2015 

zawartą w dniu 24.09.2015.  Z uwagi na to, że okazało się , że termin udostępnienia 

sali nie pokrywa się z okresem wymienionym w umowie , zalecono podjęcie działań 

zmierzających aneksowania umowy i dopłatę należności.   

 

 

2)  Przewodniczący komisji zasugerował aby przed końcem roku przeanalizować stawki 

opłat za wynajem sal wiejskich. W związku z tym prosił o przygotowanie materiałów 

przedstawiających dochody z wynajmu poszczególnych obiektów z kosztami ich 

utrzymania poniesionymi w danym roku.  Skarbnik gminy zobowiązała się 

przygotować taki materiał po zakończeniu roku 2015.  

3) Ponadto Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem czy możliwe jest pozyskanie 

informacji o cennikach wynajmu  obiektów w sąsiednich gminach.  

 

4)  Przewodniczący Komisji zgłosił problem późnego przekazywania dotacji dla klubów 

sportowych .Wobec tego prosił o przysłanie  obowiązujących w tym zakresie uchwał 

Rady gminy i Zarządzenia Wójta, powołującego komisję  , która opiniuje wnioski 

klubów. Zasugerował też  rozważenie włączenia do składu tej komisji chociażby 

jednego radnego.  

Skarbnik gminy zobowiązała się niezwłocznie przesłać Przewodniczącemu  żądane 

dokumenty . 

5) Radny Krystian Lewandowski pytał  do jakich materiałów udało się dotrzeć w celu 

wyjaśnienia sprawy ogródków działkowych  w Krzemieniewie przy ul. Spółdzielczej. 

Skarbnik gminy  nie dysponowała informacjami w tym zakresie.  

 

Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad  Przewodniczący Komisji poprosił o uzgodnienie 

terminu kolejnego spotkania. Po uzgodnieniach ustalono, że posiedzenie komisji odbędzie się 

w dniu 19 października  2015  o godzinie 15.00 w  siedzibie Urzędu Gminy.  Zgodnie z 

planem pracy komisja zajmie omówieniem projektów uchwał podatkowych na rok 2016 ,   

 

Na powyższym protokół zakończono.  

 

       protokółowała D.A                                                 Przewodniczący Komisji  

 

                                                                                      (-) Marek Garbacz……………………..  

                          (-) Krystian Lewandowski ………………………………….. 

                          (-) Krystian Dutkiewicz ……………………………………….. 

                          (-) Mirosław Krysztofiak ………………………………………. 

                          (-)Michał Michalski ………………………………………………… 

                          (-) Henryka Przybylska ………………………………………… 

 

     

 

  

 


